
Referat 
Bestyrelsesmøde for det kolorektale fagområde under DKS 

12/6 2024  

Deltagere: Anne Thyø, Andreas Nordholm Carstensen, Thomas Bjørsum Meyer, Steffen 
Brisling 

Fraværende: Nis Schlesinger, Mari Øines, Lilli Lundby, Jesper Nielsen, Ole Ussing 

Dagsorden:   

• Planlægning af årsmødet i kirurgisk selskab 

• Ansøgninger til bestyrelsen 

• Evt. 

Årsmødet afholdes i Aarhus 14 og 15 november i Aarhus Congres Center 

Fagområdet skal afholde:  

• Fælles session med det akutte fagområde torsdag fra 13:30 – 14:30 

• Session med inviteret speaker + diskussion fredag fra 11:30 -  12:30 

• Moderere frie foredrag (5 stk. a 9 min.) fredag fra 14:30 – 15:30 

Forslag til fælles session med akut området med overskriften:  

”Akut kolon kirurgi” 

Kirurgisk behandling af kompliceret divertikulit: 

- Gennemgang af aktuelle litteratur, herunder senest publicerede studier. 
Oplæg til ny konsensus om behandlingen.  Foredragsholder: Anders 
Tøttrup 

”Den akutte kolon” set fra akut kirurgen. Oplægsholder: Afventes 

”Den akutte kolon” set fra kolorektal kirurgen. Oplægsholder: Afventes 



Debat v. moderator Anders Tøttrup 

Oplæggene skal beskrive, hvordan man griber den akutte kolon an? Herunder kompl. 
divertikulit, perforeret kolon, obstruerende kolon. Resektion vs. lavage, anastomose vs. 
stomi, laparoskopi vs. laparotomi, onkologisk vs. tarmnær resektion 

Bestyrelsen vil forsøge at finde velegnede oplægsholdere, gerne inden sommerferien.  Det 
akutte fagområde forelægges planen, samt anmodes om at finde egnede oplægsholdere. 

Sidste emne skal handle om hvad vi tilbyder patienterne efter det akutte forløb. 

Skal patienterne udredes yderligere – følges op?  

Kolon kapsler vs. Koloskopi ved divertikulit 

CT-DNA som afklaring om skopi er nødvendig. 

Oplæg til konsensus omkring opfølgning og udredning. 

Thomas B M, vender tilbage med evt. oplægsholdere til den sidste del. Ville være naturligt 
hvis TBM også var moderator på denne session. 

Ang. Session med inviteret speaker, vil medlemmerne af bestyrelsen drøfte mulige 
kandidater med deres netværk. Emneforslag kunne være, SEMS behandling. Surgical 
anatomy v. Danilo Miscovich. Endelig beslutning afventes. 

Ang. Frie foredrag vælges flg. til bedømmere af abstracts: 

Anne Thyø, Thomas Bjørsum Meyer, Andreas Nordholm Carstensen 

Ang. moderatorer til frie foredrag vælges: 

Susanne Haas, Majbritt Ørnskov 

Man har fra DKS bestyrelse vagt at give 2 ”fribilletter” til årsmødet inkl. overnatning til 
hvert fagområde. Der er enighed om, at de skal primært gå til bestyrelsesmedlemmer der 
ikke har mulighed for at få det betalt fra deres afdeling, og som ikke bor i nærheden af 
Aarhus. Der træffes ikke beslutning i dag. 

Der er kommet nye ansøgninger til bestyrelsen. 



Erik Frostberg – Ordinært medlem Reg. Syd. 

Susanne Hass – Proctologi/Pilonidal cyste sygdom 

Camilla Nielsen – Funktionel 

Alle 3 kandidater vurderes meget velegnede. Vedhæftet er deres ansøgninger. Hvis der ikke 
er indvendinger fra den resterende bestyrelse, vil de blive budt velkommen i bestyrelsen. 
Herefter vil bestyrelsen være komplet. 

Eventuelt: 

Der er indkommet forslag til interessegruppe for IBD fra Afdelingslæge Anne Fogh, 
Kirurgisk Afdeling, SUH. (se bilag). Bestyrelsen bakker op om initiativet og hilser det 
velkommen. Afventer kommentar fra Ole Ussing, der repræsenterer IBD i fagområdet, 
inden tilbagemelding til Anne Fogh. 

ANC: Måske tid til vurdering af certificeringskravene igen, primært i lyset af det fortsatte 
reduktion af kirurgisk behandling af rektum cancer.  

ANC: Forslag om at hylde nyudnævnte speciallæger og evt. også certificerede kolorektal 
kirurger ved årsmødet. På den måde kan årsmødet gøres interessant for ”nye” kirurger. 

ANC: Der har tidligere været et A-kursus omhandlende kolorektalkirurgi og herunder 
proktologi. Det er ude nu, uden det har været muligt at få en forklaring på, hvorfor. Der 
ønskes en drøftelse med bestyrelsen i DKS herunder uddannelsesudvalget om, hvor 
hoveduddannelseslægerne skal få deres teoretiske viden om især proktologien fra. 

Der har været for lang responstid på ansøgninger om certificering. Dette bunder i lang 
svartid fra medlemmerne af certificeringsudvalget. Fremover vil der blive sat 1 måneds 
tidsfrist på svar, når ansøgningerne sendes rundt. 

Nyt fysisk møde i Odense på OUH onsdag d. 2/10 kl. 10-14  

Vi tilstræber at få inviteret de nye bestyrelsesmedlemmer med den dag. Der sendes 
Outlook invitation ud, dette referat tæller også som invitation. 

/Steffen 


